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Zápis z 3. jednání poradní skupiny EVVO – 14. 9. 2021 

budova  MHMP, Jungmannova 25, Praha 1 

  

 

Přítomni:   

Ing. Vendula Audolenská   (OCP MHMP)  

Ing. Eva Beránková    (úřad Městské části Praha 13)  

Mgr. Petr Daniš    (TEREZA, vzdělávací centrum, z. ú.)  

Ing. Pavlína Gucká    (SML MHMP)  

Mgr. Ing. Petr Holý    (OCP MHMP, krajský koordinátor EVVO)  

Mgr. Martina Chvátalová   (SEV Toulcův dvůr, Botič o. p. s.)  

Ing. Alena Kotousová   (OCP MHMP)  

Ing. Ivan Štěpka    (ZŠ a MŠ Na Beránku)  

 

Nepřítomni (omluveni):  

Mgr. Matěj Žák    (Victoria school ZŠ a MŠ) 

Barbara Doležalová    (Ekocentrum Koniklec) 

Ing. Václav Nejman    (Lesy hl. m. Prahy)  

Ing. Petra Fišerová    (Lesy hl. m. Prahy) 

PhDr. Kateřina Jančaříková, Ph.D.  (PedF UK, katedra biologie a env. studií) 

 

Hosté:  

Mgr. Martin Mach Ondřej   (BEZK, redaktor časopisu Pražská EVVOluce)  

 

 

 

Body jednání:  

 Časopis Pražská EVVOluce (nové číslo 3/2021 + diskuse k dalšímu číslu)  

 Akční plán Krajské koncepce EVVO 2022-2025  

 Aktuální a připravované projekty ještě v roce 2021 (zakázky, kampaně, setkání, atp.)  

 Různé a diskuse  
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Úvodní slovo  

Petr Holý přivítal účastníky jednání po delší době na prezenčním jednání v prostorách MHMP. 

Připomněl, že o hybridní formu jednání, která byla nabízena, nebyl zájem, a proto je jednání 

pouze prezenční. 

 

Časopis Pražská EVVOluce – číslo 3/2021 

Petr Holý představil nejnovější vydání Pražské EVVOluce. Tištěná podoba 3. vydání Pražské 

EVVOluce je v den jednání v tisku, členové PS EVVO dostali k dispozici zatím elektronickou 

verzi.  

 

Připravované vydání Pražské EVVOluce – číslo 4/2021 

Martin Mach představil zamýšlená témata budoucích vydání EVVOluce. Pro zimní vydání 

(4/2021) navrhl téma zimní rekreace v Praze a tématu sněhu v Praze.  

 

Druhým tématem, které však je vhodnější pro jiné, než zimní číslo je téma myslivosti. Toto 

téma je předběžně projednáno s V. Nejmanem z Lesů HMP. Myslivost však není vnímaná 

jednoznačně a je třeba toto téma dobře uchopit.  

 

Petr Holý uvedl, že dalším dříve diskutovaným tématem byly plasty a předcházení vzniku 

odpadů. Toto téma by mohlo být jedním z témat v příštím roce. Martin Mach uvedl, že toto 

téma by mohlo být uvažováno pro letní číslo 2022. Tématem by mohla být i problematika 

zálohování plastů, téma plastů jako materiálu a jejich využití. 

 

 

Akční plán Krajské koncepce EVVO 2022-2025  

Petr Holý představil návrh Akčního plánu EVVO 2022-2025. Uvedl, že pražská krajská 

koncepce EVVO je platná na období 2016-2025 a Akční plán byl původně nastaven na 3 roky 

2022-2024. Předložil návrh do diskuse, zda by nebylo vhodnější sladit období akčního plánu 

s obdobím koncepce, či zda není čtyřletý akční plán příliš dlouhý.   

K tomuto námětu proběhla diskuse. 

Petr Daniš vyslovil názor, že pokud schválený akční plán umožní určitou variabilitu, je období 

akčního plánu, které se kryje s obdobím koncepce vyhovující.  

K názoru P. Daniše se přiklonili i ostatní členové PS EVVO.  

Petr Holý upozornil, že byl zpracován přehled aktivit a plnění úkolů z minulého akčního plánu, 

jakožto příloha AP. Přehled aktivit obsahuje údaje do roku 2020 a jeho pracovní verze byla 

členům PS EVVO zaslána elektronicky s návrhem AP. Materiály byly rozdány rovněž v tištěné 

podobě přímo na jednání.  

K jednotlivým připomínkám členů PS a k některým tématům/úkolům AP proběhla diskuse. 
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Připomínka k indikátorům v A1 – vzdělávání školních koordinátorů 

U indikátorů je uvedena hodnota za rok; u tohoto úkolu však byla zadána cílová hodnota, nikoli 

hodnota za rok. Petr Daniš vyslovil pochybnost nad reálností hodnoty 150. Tato hodnota záleží 

na počtu kurzů a doškolovacích kurzů. Petr Holý doplnil, že se u této aktivity upraví 

harmonogram i cílové hodnoty indikátoru. 

Ivan Štěpka vznesl dotaz, zda je o vzdělávání koordinátorů stále zájem. Martina Chvátalová 

i Petr Holý uvedli, že zájem je, ovšem je třeba vzdělávací akce plánovat a zájemce oslovovat 

s dostatečným předstihem.  

Připomínka k systému financování 

Petr Holý upřesnil, že v akčním plánu jsou různé úkoly s různým typem řešení a různým 

financováním. Jedná se buď o veřejné zakázky (konkrétní projekty), granty (ty pokrývají více 

úkolů akčního plánu), individuální dotace (SEV Toulcův dvůr) a příspěvek příspěvkové 

organizaci (v současné době Lesy HMP).  

Petr Holý uvedl, že navrhuje u úkolu podpora PO rozšíření i o další příspěvkové organizace 

(např. Botanická zahrada, ZOO, domy dětí a mládeže), které realizují projekty EVVO. 

Financování jinou formou bylo v minulosti administrativně problematické. Forma podpory 

formou příspěvku je formálně správnější.  

Petr Daniš vznesl dotazy  k oblasti Změna klimatu – osvěta a vzdělávání. Petr Holý vysvětlil, 

že téma změny klimatu je zvláštní v tom, že téma je řešeno i v rámci Adaptace Prahy na změnu 

klimatu, zde se jedná o osvětu veřejnosti a kampaně a podobné aktivity.  

Dále byla diskutována problematika vzdělávání lektorů EVVO, která byla dosud financována 

pouze z grantů.  

Připomínka k časovému harmonogramu a projektům 

Petr Holý upřesnil, že časový harmonogram je uveden tam, kde to jde. Petr Holý uvedl, že do 

akčního plánu dále zakomponoval aktivity, které vycházejí z úspěšných projektů spolupráce 

s různými subjekty (vysoké školy, muzea) i projekty s mediálním dopadem. 

Podpora včelařství 

Petr Holý upozornil na nový úkol – podporu včelaření v Praze. Tato podpora byla 

inspirována žádosti města Lublaň k zapojení Prahy do podpory dobré praxe v této oblasti. Toto 

téma Praha zatím nemá koncepčně ukotveno.  

Ivan Štěpka uvedl, že toto téma se již v Praze řeší a uvedl několik příkladů těchto aktivit. Petr 

Holý uvedl, že tyto aktivity v Praze skutečně probíhají i bez koncepčního uchopení, že jsou 

podporovány. Ivan Štěpka navrhl, že by se v této oblasti mělo spolupracovat i s Výzkumným 

ústavem včelařským a Českou zemědělskou univerzitou. 

Chov hospodářských zvířat? 

Ivan Štěpka se dotázal, zda není uvažováno také o podpoře chovu hospodářských zvířat. 

Z krátké diskuse vyplynulo, že v městské zástavbě jsou tyto aktivity problematické a chov 

zvířat je s ohledem na okolí škol limitovaný. Zmíněna byla i administrativní náročnost spojená 

s těmito aktivitami. Zde by byla potřebná nejprve metodická pomoc.  

Pozn.: Tématu zvířat v Praze a ekovýchově bylo věnováno číslo 2/2020 Pražské EVVOluce.   
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Informace o projektech a aktivitách MHMP: 

Voda je život – akce související s adaptací Prahy na změnu klimatu. Akce úspěšně proběhla 

v červnu – účast asi 800 osob / 30 tříd.  

Kampaň pro veřejnost – NE! v přírodě o tom, co by se v přírodě dělat nemělo, co ale někdy 

lidé dělají z určité nevědomosti, někdy z hlouposti a bezohlednosti. Hlavní část jsou fotografie 

se známými osobnostmi, které představují určité téma – například hluk, volně pobíhající psi, 

odhazování odpadků, znečištění vod, jízda na kole v přírodě, světelné znečištění, vandalismus 

aj. (celkem 12 témat) Z kampaně vznikl i kalendář. Dále se připravuje dětská knížka a chystá 

se charitativní aukce obrazů, které v rámci kampaně vznikly. Předjednána je spolupráce 

s Výborem dobré vůle Olgy Havlové. 

Krajská konference EVVO. Petr Holý uvedl, že letošní krajskou konferenci realizuje pro 

MHMP Toulcův dvůr. Konference je vzhledem k nejisté epidemické situaci designovaná 

online. Termín konference je 4. listopadu 2021.  

Konference ENVIRO. Začátkem října proběhne česko-slovenská konference. Ta je sice 

techničtěji zaměřená, ale sekce EVVO na ní bude zastoupena. 

Národní konference EVVO proběhne koncem října v Brně. Praha se zúčastní setkání 

krajských koordinátorů EVVO, které v rámci této konference proběhne. 

Juniorská vědecká konference proběhne 5. až 6. listopadu – jedná se již o tradiční akci, na 

které sekce EVVO MHMP spolupracuje a kterou pořádá PřF UK za podpory hlavního města 

Prahy.  

Pásmo pro školy ve spolupráci s Národním filmovým archivem a MŽP – Pilotní projekt 

projekce filmů s následnými diskusemi s odborníky pro 2. stupeň ZŠ a SŠ. Připraveny jsou 

dva filmy k tématu změny klimatu a životního prostředí. Akce proběhne v kině Ponrepo. První 

projekce by měla proběhnout v listopadu 2021. Petr Daniš navrhnul, zda by nebylo možné 

vyjednat také zpřístupnění těchto filmů v online prostoru a rozšířit tak cílovou skupinu.  

Podpora mezinárodnímu kongresu EVVO: WEEC 2022 – podařilo se zajistit podporu účasti 

pražských organizací na kongresu. Podpořené organizace přinesou jako protihodnotu výstupy, 

které mohou být následně publikovány. Z diskuse vyplynulo, že těmto výstupům a obecně 

mezinárodním souvislostem EVVO by mělo být věnováno jedno číslo Pražské EVVOluce. Petr 

Holý uvedl, že součástí kongresu bude i mezinárodní setkání mladých (YEEC), o jehož 

podpoře hlavní město uvažuje. Dále je uvažována podpora účasti studentů a učitelů 

z Běloruska.  

Termín příštího jednání Poradní skupiny EVVO:  

14. 12. 2021 ve 13 hod.  

 

Zapsal: David Kunssberger 

Schválil: Mgr. Ing. Petr Holý  

 

Všechny kopie pracovního záznamu jednání, který byl pořízen se souhlasem všech přítomných, byly dnem 

zveřejnění tohoto zápisu smazány.    


